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În ultima săptămână, peste 200 de ieșeni au 
avut nevoie de îngrijire spitalicească din cauza in-
fecțiilor virale ale căilor respiratorii superioare, 
ale pneumoniilor sau ale gripei  

Peste 200 de ieșeni au ajuns la spital, 
din cauza infecțiilor respiratorii acute 
În perioada 24 noiembrie – 1 decembrie 2024, 

la Iași s-au înregistrat 5.762 de cazuri de infecții 
respiratorii acute. Din totalul de cazuri, s-au înre-
gistrat 222 internări, 132 internări la pacienții cu 
infecții virale ale căilor respiratorii superioare, 94 
de internări din cauza pneumoniilor și 6 internări 
din cauza gripei. 

„Conform datelor oferite de Compartimentul 
de Supraveghere Epidemiologică și Control Boli 
Transmisibile din cadrul Direcției de Sănătate Pu-
blică Iași, în săptămâna 25.11 – 01.12.2024 s-au în-
registrat 5.762 cazuri de infecții respiratorii acute, 
cu 1 caz mai puțin față de săptămâna 18 – 
24.11.2024: 4.665 sunt infecții virale ale căilor res-
piratorii superioare, 1.090 sunt pneumonii și 7 – 
cazuri de gripă (clinică). În intervalul de timp men-
ționat, nu s-au înregistrat cazuri de gripă confir-
mată prin test RTPCR. În intervalul de timp 

menționat, nu au fost înregistrate decese. Din 
analiza stratificată pe grupe de vârstă reiese că 
incidența cea mai mare pentru pneumonii, IACRS 
și gripă este la grupa de vârstă 5-14 ani. De ase-
menea, în săptămâna 25.11 – 01.12.2024 au fost ra-
portate 233 internări, reprezentând 4,04% din 
numărul total de cazuri, cu 21 mai puține față de 
saptămâna 18 – 24.11.2024: IACRS (infecții virale 
ale căilor respiratorii superioare) – internări – 132; 
Pneumonii – internări – 95; Gripe – internări – 6”, 
au transmis reprezentanții Direcției de Sănătate 
Publică (DSP) Iași. 

Peste 53.000 de ieșeni  
s-au vaccinat antigripal  
Până în data de 3 decembrie 2024, 53.081 

de ieșeni s-au vaccinat antigripal. Din totalul de 
persoane imunizate, 51.409 au beneficiat de vac-
cin compensat 100% sau 50%, iar 1.672 de per-
soane au plătit prețul întreg al vaccinului 
antigripal. 

„Cu privire la vaccinarea antigripală, conform 
ultimelor date centralizate, din luna septembrie și 
până astăzi, 3 decembrie 2024, s-au vaccinat 
53.081 persoane din județul Iași, din care 51.409 

au beneficiat de vaccin antigripal compensat 
100% sau 50%, pe baza rețetelor eliberate de  me-
dicul de familie sau medicul specialist, cu care s-
au prezentat la farmaciile aflate în contract cu 
Casa de Asigurări de Sănătate, iar restul de 1.672 
au beneficiat de vaccin, prin achiziție proprie, de 
la aceste farmacii”, a transmis DSP Iași. 

Menționăm că de vaccinare antigripală com-
pensată 100% beneficiază copiii cu vârstă de 
până la 18 ani, persoanele peste 65 de ani și per-
soanele cu boli cronice care au peste 45 de ani, 
precum și gravidele. Persoanele cu vârstă cu-
prinsă între 45 și 65 de ani pot achiziționa vaccinul 
la un preț compensat de 50%. Vaccinul antigripal 
se află încă din luna septembrie, iar pentru a be-
neficia de imunizare ieșenii trebuie să se prezinte 
la medicul de familie pentru prescripție. Persoa-
nele care nu beneficiază de vaccin compensat îl 
pot cumpăra din farmacii, prețul variind între 65 
și 70 de lei. Vaccinul antigripal este cea mai efi-
cientă metodă de protecţie împotriva gripei. 
Amintim că, în perioada 24 noiembrie – 1 decem-
brie 2024, peste 200 de ieșeni au necesitat inter-
nare în spital din cauza infecțiilor respiratorii 
acute. 

Codruța ȘOROAGĂ

Peste 200 de ieșeni au ajuns la 
spital, în ultima săptămână, din 
cauza infecțiilor respiratorii acute!



EVENIMENT3 luni, 09 decembrie

ApaVital a anunțat vă va înlocui 
rețeaua de apă potabilă în mai multe 
cartiere din Iași. Proiectul este 
deocamdată în stadiul de licitație, iar 
lucrările ar trebui începute în 2025 

 
Operatorul de apă-canal din județul Iași a 

anunțat noi investiții privind rețeaua de apă po-
tabilă. De data aceasta, investițiile vizează zona 
municipiului Iași, mai exact, cartierele Dacia și 
Alexandru cel Bun. De asemenea, vor avea acces 
la rețeaua de apă și unele zone unde nu există, în 
prezent, conducte. 

ApaVital schimbă rețeaua 
de apă în câteva cartiere din Iași 
Pe lângă cartierele Dacia și Alexandru cel Bun, 

se vor efectua lucrări și în zona Drobeta și Țiga-
rete. Termenul limită pentru depunerea ofertelor 
din partea firmelor este până la data de 27 ianua-
rie 2025. Valoarea contractului este de 5.994.215 
lei, fără TVA, aproximativ 1,2 milioane de euro. În 
total, vor fi înlocuite conducte cu o lungime totală 
de 2.705 metri împărțiti la 13 tronsoane. De ase-
menea, vor fi montați și 26 de hidranți de incen-
diu. În municipiul Iași este necesară înlocuirea 

unor conducte, deoarece compania înregistrează 
pierderi enorme de apă. 

„Lucrările proiectate sunt amplasate în muni-
cipiul Iași, mai exact, în cartierele Dacia și Alexan-
dru cel Bun, respectiv zona Drobeta și zona 
Țigarete. Conductele proiectate, în cadrul prezen-
tei documentații tehnice, se vor racorda la siste-
mul existent de alimentare cu apă potabilă astfel: 
1. Conducta proiectată PEID De 200 mm Pn 10 cu 
o lungime totală de 1010 m se va racorda la con-
ducta existentă de apă potabilă de pe strada Sar-
misegetuza și la conducta de apă potabilă de pe 
str. Columnei; 2. În zona Țigarete, conducta se ra-
cordează la conducta de distribuție apă potabilă 
existentă în șoseaua Națională”, este precizat în 
proiectul tenhic. 

De asemenea, vor fi refăcute și branșamente 
de apă pentru mai multe imobile. 

„Conform temei de proiectare, pusă la dispo-
ziția proiectantului de către beneficiarii lucrării, 
respectiv compania județeană de apă ApaVital 
SA, prin prezentul proiect se propune refacerea 
branșamentelor de apă potabilă pentru toate im-
obilele ce urmează a fi deservite din rețele noi 
proiectate, cât și separarea alimentării cu apă și 
contorizarea la nivel de bloc/scară pentru urmă-
toarele imobile: str. Strămoșilor – bloc DA16-DA17; 

str. Tabacului – bloc J5-J6; str. Simionescu – bloc 
F7-F8; str. Sucidava – bloc Z1, sc. A - sc. B; bule-
vardul Dacia – bloc DC4-DC5”, este stipulat în do-
cumentație. 

Vor fi efectuate și alte lucrări 
Pe lângă înlocuirea conductelor, vor fi con-

struite 21 de cămine de vane, subtraversări de 
drumuri și cămine de branșament pentru accesul 
personalului. ApaVital vrea să monteze și o stație 
de tratare a apei la Pașcani. 

„În vederea asigurării accesului și protecției 
echipamentelor anexe rețelelor de distribuție apă 
potabilă, se vor realiza cămine de vane cu carac-
ter definitiv, din beton armat. În acest scop, se va 
executa decopertarea stratului de umpluturi ete-
rogene și săpătură mecanizată pentru cota de 
fundare. Pereții vor fi prefabricați din beton 
armat, cu o rețea de bare independente. De ase-
menea, se vor realiza și cămine de branșament cu 
caracter definitiv, din beton armat, în vederea si-
gurării accesului și protecției echipamentelor 
anexe”, scrie în proiectul tehnic. 

Rețeaua de apă din câteva cartiere din Iași va 
fi înlocuită de ApaVital, începând cu 2025. 

Petronel ȘTEFAN

ApaVital înlocuiește rețeaua de apă din mai 
multe cartiere din municipiul Iași. Proiectul 
are o valoare de 1,2 milioane de euro
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Ieșenii se pot angaja în diverse 
companii, în această perioadă. 
Agenția Județeană pentru Ocuparea 
Forței de Muncă (AJOFM) Iași a 
publicat o listă cu noi locuri de 
muncă vacante, disponibile până la 
sfârșitul anului 2024. Cele 716 
posturi sunt disponibile atât 
persoanelor cu studii superioare, 
cât și celor cu studii medii  

 
Cele mai multe posturi disponibile sunt în do-

menii de activitate precum construcții, servicii, 
industrie și confecții. Din totalul de 716 posturi, 
sunt 131 de posturi de muncă vacante pentru per-
soanele cu studii superioare, și 585, pentru cetă-
țenii cu studii medii. Cei care doresc să lucreze în 
construcții au posibilitatea de a ocupa un loc de 
muncă din cele 281 scoase spre angajare. 

De asemenea, în confecții s-au pus spre an-
gajare 44 de locuri de muncă vacante. În industrie 
au fost scoase 35 de locuri, iar în sănătate și asis-
tență socială au fost scoase un număr de 3 locuri 
de muncă vacante. În domeniul serviciilor sunt 
disponibile 355 de locuri de muncă vacante. Din-

tre acestea, cele mai multe sunt pentru persoa-
nele cu studii medii. 

AJOFM Iași a publicat 
o listă cu locuri de muncă vacante  
Cei care vor să se angajeze pot fi consiliați de 

specialiștii AJOFM Iași. Anual, mii de persoane 
sunt ajutate de către aceștia să își găsească un 
loc de muncă. În total, în anul 2024, s-au angajat 
5.103 ieșeni, atât din mediul rural, cât și din mediul 
urban. Cele mai multe persoane angajate, 3.019, 
provin din mediul rural și au vârsta de peste 45 de 
ani. În decursul anului 2024, s-au informat 12.023 
de ieșeni cu privire la posturile de muncă vacante. 
În urma consilierii lor, mii de cetățeni și-au găsit 
un loc de muncă care să corespundă calificării lor. 
Cei mai mulți oameni care s-au angajat sunt de 
sex masculin, reprezentând un număr de 3.090 de 
ieșeni. De asemenea, s-au angajat 2.013 femei 
prin intermediul Agenției Județene pentru Ocu-
parea Forței de Muncă. Locurile de muncă au fost 
ocupate de 2.284 de persoane cu vârsta de peste 
45 de ani, iar ieșenii cu vârsta cuprinsă între 30-
35 de ani au ocupat 238 de posturi vacante. A fost 
publicată rata șomajului în Iași. 

Câți șomeri sunt în Iași?  
În Iași sunt în jur de 9.000 de șomeri. Structura 

șomajului pe grupe de vârste se prezintă astfel: 
695 de șomeri au sub vârstă mai mică sau egală 
cu 25 de ani. Între 25 și 29 de ani, au un număr de 
456 de șomeri din Iași. Între 30 și 39 de ani, au un 
număr de 1.568 de șomeri. Numărul șomerilor mai 
în vârstă este mai mare. Astfel, sunt înregistrați 
2.679 de șomeri cu vârste cuprinse între 40 și 49 
de ani. Alte 1.615 persoane șomere, cu vârste cu-
prinse între 50 și 55 de ani, sunt înregistrate la 
AJOFM Iași, iar peste 55 de ani au 2.606 persoane 
șomere. Șomerii cu studii gimnaziale au ponderea 
cea mai mare în totalul șomerilor înregistrați în 
evidențele AJOFM Iași (35,23%), urmat de cei cu 
studii primare sau fără studii (27,32%) și cei cu 
studii profesionale sau școală de arte și meserii 
(24,67%). Șomerii cu nivel de instruire liceal și 
postliceal reprezintă 9,20% din totalul șomerilor 
înregistrați, iar cei cu studii superioare sunt 
3,58%. Șomerii de la Holmbergs Pașcani sunt aju-
tați să își găsească un loc de muncă. AJOFM Iași 
a publicat o listă cu noi locuri de muncă vacante, 
disponibile până la sfârșitul anului 2024. 

 Raluca COSTIN

AJOFM Iași a publicat o listă cu noi 
locuri de muncă vacante, disponibile 
până la sfârșitul anului 2024
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Ieșenii primesc ultima tranșă de 
plată, din anul 2024, pe cardurile 
sociale. Banii vor fi virați în conturi 
până pe 15 decembrie 2024, înainte 
de Crăciun. Beneficiarii din Iași au 
primit aproape 30 de milioane de lei, 
în luna octombrie 2024. 
Banii sunt încasați de ieșenii cu 
venituri mai mici de 2.210 lei, 
cei mai mulți fiind pensionari 

 
Beneficiarii acestor sume sunt pensionarii 

sistemului public de pensii, cei aflați în evidența 
caselor de pensii sectoriale și beneficiarii de 
drepturi acordate în baza legilor cu caracter spe-
cial, plătite de casele teritoriale de pensii/casele 
de pensii sectoriale ale căror venituri lunare rea-
lizate sunt mai mici sau egale cu 2.210 lei. De ase-
menea, beneficiază de cardurile sociale și 
persoanele încadrate în grad de handicap grav, 
accentuat sau mediu, ale căror venituri lunare 
proprii realizate sunt mai mici sau egale cu 2.210 
lei. 

Primesc bani și familiile cu cel puţin doi copii 
în întreţinere, ale căror venituri lunare realizate 

pe membru sunt mai mici sau egale cu 675 de lei, 
cele monoparentale ale căror venituri lunare rea-
lizate pe membru de familie sunt mai mici sau 
egale cu 675 de lei, familiile şi persoanele singure 
care au stabilit dreptul la ajutorul de incluziune, 
în condiţiile Legii nr. 196/2016, privind venitul 
minim de incluziune, cu modificările şi completă-
rile ulterioare, dar și cele fără adăpost, astfel cum 
acestea sunt reglementate, potrivit prevederilor 
legale în vigoare. Sumele se virează în conturile 
beneficiarilor o dată la două luni. 

Ieșenii primesc banii pe cardurile 
sociale, înainte de Crăciun  
La nivelul județului Iași sunt peste 30.000 de 

beneficiari, iar la nivel național, peste 2 milioane 
de persoane. Scopul acestui program este de a 
ajuta persoanele cu venituri mici. Pentru anul 
2024, s-a stabilit, prin intermediul OUG nr. 
115/2023, privind unele măsuri fiscal-bugetare în 
domeniul cheltuielilor publice, pentru consolidare 
fiscală, combaterea evaziunii fiscale pentru mo-
dificarea și completarea unor acte normative, 
acordarea unui sprijin material pentru anumite 
categorii de persoane defavorizate în perioada 

2024 – 2027. Sumele încărcate pe carduri de către 
Ministerul Investițiilor și Proiectelor Europene 
(MIPE) vor putea fi utilizate 12 luni de la data în-
cărcării lor. Cardurile pot fi folosite doar de bene-
ficiari. În cazuri excepționale, în care beneficiarul 
nu se poate deplasa la operatorii economici pen-
tru a utiliza ajutorul, poate încredința tichetele 
unei persoane apropiate, dar împreună cu actul 
de identitate. Au fost semnalate probleme cu car-
durile sociale.  

Tichete valorice 
pentru pensionarii din Iași  
Pensionarii din Iași vor primi și anul acesta ti-

chete valorice, cu ocazia sărbătorilor de iarnă. Ac-
țiunea este organizată de către Direcția de 
Asistență Socială (DAS), din cadrul Primăriei Mu-
nicipiului Iași. Cu ocazia sărbătorilor de iarnă, ad-
ministrația publică locală, prin DAS, va oferi celor 
aproximativ 12.000 de pensionari din Iași ajutoare 
financiare. Acestea constau în tichete sociale în 
valoare de 100 de lei, fiind compuse din 10 tichete 
a câte 10 lei fiecare. De asemenea, pensionarii ie-
șeni primesc banii pe cardurile sociale. 

Raluca COSTIN

Ultimii bani pentru acești 
ieșeni, în 2024, înainte de 
Crăciun! Fiecare primește 250 
de lei, pe cardurile sociale
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Karina, o tânără din Iași care a pus bazele unei 
afaceri de succes la doar 23 de ani, este una din-
tre cei mai cunoscuți artiști manichiuriști din 
oraș, a cărei pasiune pentru artă și nonconfor-
mism a ajutat-o să adopte câte un design unic 
pentru clientele ei, în materie de unghii. Pe lângă 
serviciile de manichiură, aceasta cochetează cu 
mai multe pasiuni pe care le pune în practică, și 
anume cele de Tarot și astrologie 

Afacere de succes 
pentru o tânără manichiuristă 
la vârsta de doar 23 de ani 
Karina, cunoscută pe rețelele de socializare 

ca Syrensgrotto, este o tânără manichiuristă din 
Iași și o creatoare de conținut de pe platforma 
TikTok care a transformat pasiunea sa pentru Nail 
Art într-o formă unică de expresie. Fiind de apro-
ximativ 4 ani pe piață, pasiunea acesteia a înce-
put dintr-o simplă dorință de a-și face unghiile. 
Mai mult, potrivit acesteia, mereu a fost o per-
soană creativă, cu un bogat background artistic. 

„Pasiunea pentru unghii a început dintr-o sim-
plă dorință: voiam să-mi fac unghiile. Fiind mereu 
o persoană creativă, cu un background artistic de 
la Liceul de Arte, aveam deja o înclinație naturală 
spre detalii și estetică. Totuși, nu mi-am imaginat 
atunci că mă va atrage atât de mult să creez un-
ghii pentru alții. Prima dată când am reușit să-mi 
fac singură unghiile, am fost uimită cât de com-
plex și tehnic poate fi acest proces. A fost provo-
cator, dar asta m-a atras cel mai tare. Sunt genul 
de persoană care, dacă se apucă de ceva, vrea să 
exceleze, așa că am văzut în această activitate o 
oportunitate să-mi dezvolt un nou skill. În ultimii 
patru ani, m-am dedicat cu pasiune acestei me-
serii, descoperind în fiecare zi noi tehnici, stiluri 
și moduri de a-mi perfecționa arta”, a declarat Ka-
rina Gușă, artist manichiurist. 

În funcție de tipul serviciilor cerute de clienți 
în materie de unghii și timpul de realizare al fie-
cărui design, prețurile variază. Pentru anumite 
servicii, prețul începe de la 170 de lei și poate 
ajunge la 400 de lei. Potrivit acesteia, manichiurile 
mai îndrăznețe sunt tot mai căutate. 

„Ce este în trend acum? Dacă aș fi fost între-
bată acum un an, aș fi spus că minimalismul și cu-
lorile naturale erau în tendință, dar, deși acest stil 
poate fi în continuare preferat de unii, am oservat 
o schimbare. De când m-am expus mai liber și am 
început să interacționez cu oameni din diferite 
orașe, am văzut o creștere a interesului pentru 
manichiuri mai îndrăznețe și mai neconvențio-
nale. În mod special, am început să întâlnesc mult 
mai des fete cu unghii ce le-am numi «spasti-
cioase» și «turbate», adică modele de design 

complexe, colorate și foarte originale, care re-
flectă o abordare mult mai liberă și personalizată 
a manichiurii. Acest lucru mă bucură enorm, pen-
tru că înseamnă că, în sfârșit, acest stil devine din 
ce în ce mai apreciat și că se află într-o ascen-
siune. De asemenea, simt că această tendință 
este în continuă expansiune, având în vedere că 
tot mai mulți oameni sunt atrași de această latură 
artistică a manichiurii. În acest sens, chiar plănu-
iesc să deschid o academie anul viitor, unde să 
învăț acest tip de manichiură neconvențională, 
pentru a ajuta la creșterea și dezvoltarea acestei 
piețe în România”, a mai susținut Karina. 

Tânăra se inspiră  
din zona Coreei și a Japoniei 
Adeptă a nonconformismului, dar și a concep-

telor noi, Karina se inspiră în mare parte din ten-
dințele care apar în Asia, fapt pe care îl consideră 
ca fiind esențial încât să fie adus și pe piața din 
România.  

„Inspirația mea vine în mare parte din zona 
Coreei și a Japoniei, dar și, în general, din tendin-
țele care apar în Asia. Cred că este esențial să 
aduc pe piața din România lucruri care nu au mai 
fost făcute, să creez ceva diferit, care iese din ti-
parele obișnuite. Sunt o adeptă a nonconformis-
mului și a conceptelor noi, chiar și a celor care, la 
prima vedere, nu sunt considerate «frumoase» în 
mod tradițional. Frumusețea este subiectivă, iar 
eu cred că ea stă în ochiul purtătorului. Când am 
început să lucrez, am fost printre puținii tehni-
cieni din România care abordau acest stil artistic. 
În Iași, sunt încă singura care face acest tip de 
artă pe unghii. Abia acum văd că, încet-încet, 
încep și alte fete să învețe și să se aventureze în 
această direcție, ceea ce mă bucură enorm”, a 
mai povestit aceasta. 

Potrivit acesteia, din dorința de a transforma 
ideea clientei în realitate, un design complex 
poate dura până la 3 ore. 

„Design-ul diferă foarte mult de la clientă la 
clientă. Am cliente care îmi cer picturi detaliate, 
altele care își doresc sculpturi elaborate sau mo-
dele abstracte, iar fiecare tip de design vine cu un 
nivel de complexitate diferit. De asemenea, există 
zile când cineva îmi cere un simplu nude, iar mie 
chiar îmi place să fac asta. Este ca o pauză bine-
venită între programările mai solicitate care, deși 
sunt foarte satisfăcătoare, pot fi obositoare. Un 
design complex poate dura între o oră și până la 
3 ore, mai ales dacă implică sculpturi și picturi de-
taliate pe fiecare unghie. Totul depinde de con-
cept și de cât de multă atenție la detalii este 
necesară pentru a transforma ideea clientei în 
realitate”, a susținut Karina. 

Servicii de astrologie și tarot, 
pe lângă cele de manichiură 
Până în acest moment, Karina a urmat peste 

30 de cursuri, atât online, cât și fizic, tocmai pen-
tru că formarea unui tehnician de succes presu-
pune multă dedicare și resurse. În salonul 
acesteia, clienții se pot bucura de un plus de căl-
dură și autenticitate, oferite de pisicile artistei. 
Pe lângă pasiunile sale, Karina se ocupă și de sal-
varea pisicilor de pe stradă, proiect ce îl docu-
mentează în mediul on-line.  

Mai mult, aceasta mărturisește că a creat un 
spațiu sigur și primitor pentru toți oamenii.  

„Am creat un spațiu sigur și primitor pentru 
toți oamenii, indiferent de naționaliatate, religie, 
orientare sexuală sau etnie. Acesta este un loc în 
care toată lumea se simte binevenită și accep-
tată, iar acest lucru este evident din feedbackul 
pe care îl primesc de la clientele mele. Sutele de 
mesaje de apreciere sunt o dovadă clară că am 
reușit să construiesc o comunitate bazată pe res-
pect, înțelegere și sprijin reciproc”, a povestit 
aceasta.  

Potrivit Karinei, legătura dintre Tarot, Astro-
logie și Nail Art se întâmplă inconștient, pasiunea 
pentru acestea având rădăcini adânci în sufletul 
ei, încă de când era doar un copil.  

„Legătura dintre aceste domenii se face, de 
fapt, fără să o fac conștient. Sunt pasionată de 
spiritualitate de când eram mică, am crescut cu 
o mamă care m-a învățat despre cum să folosesc 
lucrurile pe care le vedem pentru a-mi sprijini 
evoluția personală. Mă expun pe internet așa cum 
sunt, iar acest lucru atrage persoane cu aceeași 
vibrație. Nu știu exact care este legătura, dar am 
observat că aceleași persoane care își doresc un-
ghii nonconformiste sau lucrate de persoane care 
au o abordare similară sunt și acelea deschise 
spiritual, care își doresc să exploreze sesiuni de 
Tarot sau astrologie”, a declarat Karina Gușă.  

Prin urmare, tânăra manichiuristă din Iași a 
pus bazele unei afaceri de succes la vârsta de 
doar 23 de ani, prin adoptarea unui stil rar întâlnit 
în România și care o face unică pe piața din Iași. 

Georgiana TURCU

O tânără manichiuristă din Iași a pus bazele 
unei afaceri de succes la doar 23 de ani: „Crește 
interesul pentru manichiuri mai îndrăznețe”
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O firmă din orașul Târgu Frumos ar 
putea primi contractul de peste 2,9 
milioane de euro pentru extinderea 
rețelei de gaz. Proiectul va fi realizat 
în comuna Ion Neculce, județul Iași  

 
Primăria din localitate a lansat licitația privind 

extinderea rețelei de gaz din comună, pe data de 
5 noiembrie 2024. Firmele interesate au avut po-
sibilitatea depunerii ofertelor financiare până la 
data de 6 decembrie 2024. Astfel, în cadrul pro-
cedurii o singură firmă a transmis documentele.  

O firmă din Târgu Frumos ar putea 
primi contractul de peste 2,9 milioane 
de euro în comuna Ion Neculce  
Contractul are ca obiect „Extindere rețea de 

gaze naturale în comuna Ion Neculce, județul Iași” 
și are o valoare de 12.411.171 de lei, fără TVA, adică 
14.769.293 de lei, cu TVA inclus, aproximativ 
2.967.330 de euro. Potrivit informațiilor publicate 
pe platforma Sistemului Electronic de Achiziții 
Publice (SEAP), o singură firmă a depus oferta fi-
nanciară. Este vorba despre asocierea Teoval &Co 
SRL, administrată de Diana Crețu, cu sediul în ora-
șul Târgu Frumos – lider de asociere –, alături de 
Util Fix & Rent SRL, administrată de Valentin An-
drei Ciobanu, și Alrosel Project SRL, controlată de 
Sebastian Ciobanu. Prin proiect se urmărește 
scăderea poluării prin reducerea emisiilor de CO2. 

„Proiectul va contribui prin obiectivele și re-
zultatele propuse la dezvoltarea județului Iași, 
respectând liniile majore de dezvoltare stabilite 
în Strategia de dezvoltare a județului și în Strate-
gia locală a comunei: dezvoltarea socio-econo-
mică a zonei, creșterea atractivității din punct de 
vedere turistic, cât și a investițiilor și investitori-
lor, coroborat cu scăderea poluării prin reducerea 
emisiilor de CO2, precum și evitarea riscului de 
depopulare în comunitățile subdezvoltate, prin 
crearea posibilității a cât mai multor unități ad-
ministrativ-teritoriale de a promova obiectivele 
de investiții încadrate în domeniile prevăzute de 
investițiile în infrastructura de gaze naturale”, 
este specificat în documentele publicate pe 
SEAP.  

Amintim aici că și rețeaua de gaze din orașul 
Hârlău va fi extinsă. Proiectul are o prevedere bu-
getară de aproximativ 1 milion de euro. Adminis-
trația publică locală caută firme pentru 
executarea lucrărilor. 

Obiectivul principal al lucrării este 
îmbunătățirea condițiilor de trai  
În cadrul informațiilor prezentate pe SEAP, 

proiectul are ca obiectiv principal îmbunătățirea 
condițiilor de trai din comuna Ion Neculce, județul 
Iași.  

„Principalul obiectiv urmărit de investiția pro-
pusă este îmbunătățirea condițiilor de trai pentru 

toți locuitorii comunei Ion Neculce, inclusiv pen-
tru categoriile de persoane dezavantajate, în ve-
derea unei dezvoltări sustenabile a urbei. Alături 
de combaterea procesului de migrare a popula-
ției, se urmărește și îmbunătățirea calității vieții 
persoanelor defavorizate, asigurarea de facilități 
pentru copii și părinți, asigurarea accesului po-
pulației la serviciile de bază, cu efecte asupra ca-
lității forței de muncă viitoare. Strategia de 
dezvoltare durabilă a județului Iași, pentru pe-
rioada 2021 – 2027, are în vedere dezvoltarea re-
țelelor de gaze naturale, continuând Planul de 
dezvoltare al județului Iași, în care se arată că, 
deși acesta are oportunitatea de a fi traversat de 
4 magistrale de gaz, infrastructura este slab dez-
voltată, mai ales în mediul rural. Prin Programul 
Operațional Infrastructură Mare, axa 8 – Sisteme 
inteligente și sustenabile de transport al energiei 
electrice, gazelor naturale cu alte state vecine –, 
a fost lansat Apelul de proiecte POIM/859/8/2, în 
cadrul căruia au fost propuse la finanțare un 
număr de 219 obiective de investiții, dintre care 
105 obiective de investiții, în valoare de 5.502 mi-
liarde de lei, inclusiv TVA”, se arată în caietul de 
sarcini ale procedurii de licitație. 

Astfel, dacă îndeplinește toate condițiile ce-
rute și va fi desemnată câștigătoare, o firmă din 
Târgu Frumos ar putea primi contractul de peste 
2,9 milioane de euro în comuna Ion Neculce.  

Alexandra MAISNER

O firmă din Târgu Frumos ar putea primi 
contractul de peste 2,9 milioane de euro 
în comuna Ion Neculce. Proiectul prevede 
extinderea rețelei de gaz
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Sâmbătă, 7 decembrie 2024, Sala Unirii de la 
Cinema Victoria a fost gazda celei de-a XIV-a ediții 
a proiectului „Implică-te! Și tu poți fi Moș Cră-
ciun!”. Aceasta a fost organizată de Primăria Mu-
nicipiului Iași, în parteneriat cu Direcția de 
Asistență Socială (DAS) Iași. Scopul evenimentului 
a constat în împărțirea de pachete cu dulciuri co-
piilor din familii defavorizate. 

Sute de copii ieșeni au primit pachetele 
sociale cu dulciuri oferite de DAS  
Angajații din cadrul DAS au oferit pachete so-

ciale, în cadrul evenimentului, pentru câteva sute 
de familii din Iași. Astfel, au fost împărțite 750 de 
pachete pentru cei mici. Valoarea dulciurilor a 
fost de 150 de lei per cadou.  

Un moment deosebit al evenimentului a fost 
spectacolul oferit de ansamblul „Muguri de dor”, 
coordonat de profesoara Mariana Melnic. Copiii, 
îmbrăcați în costume populare tradiționale, au 
dansat și au cântat colinde care au adus spiritul 
sărbătorilor mai aproape de cei prezenți. Timp de 
aproximativ 40 de minute, muzica, dansurile po-
pulare și colindele au încântat publicul, copiii din 
sală fiind foarte entuziasmați și bucuroși.  

„Am fost la spectacol și mi s-a părut foarte 
frumos. Sper să mai am ocazia să mai vin, este 
primul an în care luăm pachetele astea. Eu mai am 
încă 3 frați și le duc și lor. Aștept să deschid pa-
chetele de dulciuri cu ei, să vedem ce am primit. 
Sunt curioasă dacă sunt și jucării”, a spus Maria 
N., o fetiță în vârstă de 12 ani.  

Sunt familii nevoiașe care iau parte la acest 
eveniment de mai mulți ani, devenind pentru ei 
deja o tradiție.  

„În fiecare an este foarte frumos la spectacol. 
Dacă au fost ani cu zile urâte în care nu puteam 
să îi aducem pe copii, ne simțeam rău. Vă spun 
sincer, chiar dacă am 40 de ani, tot simt senti-
mentul ăsta de copil. Cred că oricine are senti-
mentul ăsta de Crăciun, orice vârstă ai avea. Avem 
nevoie să ne facă trotuar primarul. Merg copiii cu 
cizme de ploaie la școală, înoată în glod prin Dallas 
(n.r. – cartier din Iași), de unde suntem noi. Mai 
ales acum dimineață (n.r. – 7 decembrie 2024), 
cum a plouat, s-a făcut varză. Cum pot să trimit 
copilul așa la școală? Râd copiii de el, spun că îi 
murdar. Am trei copii, eu nu lucrez, că am un copil 
bolnav și merg cu el la școală. Luăm de aproxima-
tiv 6 ani aceste pachete. Noi nu avem curent, doar 
un generator, unde locuim. Nici frigider, că nu ne 
permitem să ținem generatorul atât pornit”, a po-
vestit Anca Anton. 

Și câteva familii de refugiați din Ucraina au 
fost prezente în cadrul evenimentului. Și acestora 

le-au fost dăruite pachete de dulciuri. 
„Nouă ne-a plăcut foarte mult spectacolul și 

colindele. Noi trăim la Iași de la începutul războ-
iului, din anul 2022. Am mai luat și în anii trecuți 
aceste pachete. Nouă ne place România. Este 
sigur aici pentru noi. Fiica mea a început să 
meargă la grădinița românească și să învețe ro-
mâna. Este foarte plăcut pentru copii să pri-
mească ceva pentru sărbători”, a spus Nikola 
Rodkvici, un refugiat din Ucraina.  

Cei mici au primit pachețele  
cu dulciuri la finalul evenimentului 
Anul acesta, în 2024, organizatorii au imple-

mentat un sistem mai eficient de distribuire a pa-
chetelor, folosind indicatoare cu inițiala numelor 
de familie și verificând actele de identitate pentru 
a evita aglomerația și confuzia. Prin această me-
todă folosită, cozile au fost gestionate mai bine, 
evitându-se aglomerarea excesivă a spațiului. În 
plus, pachetele au fost oferite doar după termi-
narea spectacolului, pentru ca toți oamenii să se 
poată bucura de atmosferă și să nu fie nevoiți să 
se pună din timp la rând pentru a intra în posesia 
dulciurilor.  

„Mi s-a părut mai organizat față de anii trecuți, 
când era foarte multă lume și se împingeau unii 
în alții. Acum au pus liste cu inițialele de la nume 
și îți luau buletinele. E mai ușor, mai organizat. La 
spectacol a fost extrem de frumos, și în sală a fost 
liniște. Am văzut că toți copiii erau foarte fericiți, 
se bucurau, aplaudau. Chiar și cei mai mici, bebe-
lușii, erau fericiți. Copilașii erau foarte frumos 
îmbrăcați pe scenă, au dansat în perechi, în gru-

puri, au cântat niște colinde superbe. Este ca un 
semn pentru cei mici care își doresc și ei să învețe 
să cânte și să danseze”, a spus Dana M., o benefi-
ciară a pachetelor cu dulciuri.  

Deși familiile din Ucraina se simt confortabil 
alături de români, aceștia își doresc ca războiul să 
se termine și să meargă acasă la ei, unde le este 
cel mai bine.  

„A fost foarte interesant spectacolul. A arătat 
puțin din tradițiile din Iași, din România. Este pri-
mul an în care luăm parte la asta. Locuim în Ro-
mânia de când a început războiul în Ucraina. Ne 
place aici, oamenii sunt călduroși și se comportă 
frumos cu noi, dar acasă e acasă. Ne este dor de 
casă”, a povestit  Anastasia D., o refugiată din 
Ucraina.  

Astfel de inițiative precum cea organizată de 
Primăria Municipiului Iași, în colaborare cu DAS, 
nu sunt întâlnite și în Ucraina. 

„Sunt din Ucraina și locuiesc aici în România 
de 2 ani. Este al doilea an când iau acest pachet 
și mi se pare o inițiativă foarte bună de a oferi dul-
ciuri gratuit celor care au nevoie. La noi în Ucraina 
nu se întâmplă lucruri de genul. Mi s-a părut inte-
resant spectacolul, că am văzut puțin din tradiția 
românească”, a spus Oleh L., un tânăr ucrainean 
în vârstă de 16 ani.  

DAS Iași a împărțit bucurie în sufletele a sute 
de familii ieșene. Evenimentul la care s-au oferit 
pachete sociale cu dulciuri a reflectat angaja-
mentul comunității locale de a sprijini familiile vul-
nerabile și de a aduce zâmbete pe fețele copiilor 
cu mai puține posibilități. 

Paula IANUȘ

Peste 700 de copii au primit pachete cu 
dulciuri de la Direcția de Asistență Socială 
Iași. Evenimentul este la a XIV-a ediție
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Anca Petianu, cunoscută în industria muzicală 
drept Kaira, este originară din Pașcani, județul 
Iași. Tânăra în vârstă de 32 de ani a avut colabo-
rări cu artiști de seamă din România, precum 
Delia Matache, Andreea Bănică, Laurenţiu Duţă și 
Elena Gheorghe, dar a dispărut dintr-odată de pe 
scenă.  

Anca Petianu mărturisește 
discriminările la care 
a fost supusă în industria muzicală 
Deşi a avut o perioadă în care se clasa pe locul 

al doilea în topul celor mai difuzaţi artişti din Ro-
mânia, Anca Petianu a intrat dintr-o dată într-un 
con de umbră. Tânăra mărturisește însă că deci-
zia de a nu mai face muzică nu i-a aparținut, ci s-
a ajuns la a renunța la pasiunea sa pentru că a fost 
de nenumărate ori discriminată de cei din indus-
trie.  

„Noi vorbim despre democrație și extremism, 
pretinzând că stăpânim acești termeni și pretin-
zând că ne și pricepem la politică. Atunci, haide 
să vorbim un pic despre democrație și extremism 
între noi, oamenii. Connect-R doar ce a fost scos 
de la un concert pentru că a avut o opinie. Haideți 
să vă spun niște povestioare reale, pentru că fac 
parte din viața mea, sunt lucruri trăite de mine. E 
important să știm unde ne situăm real, noi între 
noi, oamenii, până la sistemul politic. Hai să vor-
bim un pic despre democrație, extremism, tole-
ranță între noi, ființele umane. Da, sunt diferită. 

Am fost dintotdeauna mai ciudățică. Întotdeauna 
pun enorm de multe întrebări, gândesc diferit, nu 
văd lucrurile ca toată lumea, mă duc mai profund 
decât ar trebui și spun opinii care pentru majori-
tatea oamenilor sunt foarte controversate, opinii 
care îi fac pe oameni să înceapă să dea cu 
agheasmă. Așa mi-a fost parcursul, așa mi-a fost 
viața până acum. O viață care pe mine m-a deter-
minat să ies în afara sistemului ca să-mi pot găsi 
răspunsurile. Poți să vezi că sunt diferită doar ur-
mărind ceea ce scriu. Când citești versurile mele, 
vezi ceea ce pictez, ceea ce promovez, vezi lucru-
rile despre care vorbesc și vezi, bineînțeles, mu-
zica mea, muzică care dintr-o pasiune și o iubire 
extraordinar de mare a devenit o rană. Pentru că, 
dacă am opinii diferite și nu sunt «mainstream», 
sistemul mă obligă să o cam termin cu muzica, să 
nu prea pot să fac nimic cu muzica și să fac mu-
zică doar pentru mine, prietenii mei și familie”, a 
explicat Anca Petianu.  

Anca Petianu este o tânără nonconformistă, 
drept dovadă, în august 2022, a adoptat o lu-
poaică. 

Anca Petianu: 
„Către mine veneau piese 
cu un mesaj extraordinar de pueril” 
Anca Petianu mărturisește că pentru anumite 

piese chiar a plâns, deoarece, deși simțea că 
acestea i se potrivesc și le-ar putea interpreta, 
ele ajungeau la alți artiști. Tânăra susține că și-a 

exprimat nemulțumirea legat de acest aspect, 
motiv pentru care nimeni nu și-a mai dorit să co-
laboreze cu ea.  

„Toată lumea s-a întrebat de ce nu am conti-
nuat să am o carieră, de ce nu am scos piese, de 
ce nu am scos un single, mai ales atunci când 
eram pe val, mai ales după acele colaborări pe 
care încă le știe o țară întreagă, cu Delia, Andreea 
Bănică, Elena Gheorghe, Laurențiu Duță. Conform 
Media Forest, eram al doilea cel mai difuzat artist 
de la noi din țară. Media Forest arătând numărul 
difuzărilor de la radio și TV. De ce nu am conti-
nuat? Crede cineva că nu am continuat pentru că 
nu mi-am dorit eu, că nu am avut doleanțe, că nu 
am avut idei, că nu am venit cu propuneri, că nu 
am auzit piese care mi-au plăcut și pe care mi le 
doream pentru mine? Piese după care, la propriu, 
am plâns. Pe unele dintre el le puteți și asculta pe 
YouTube, pentru că au fost lansate de altcineva. 
De alți artiști la care au ajuns piesele respective, 
în timp ce eu eram în studio, întrebându-mă non-
stop ce e în neregulă cu mine. Și nu era zi în care 
să nu spun cât de tare îmi doresc să fiu pe piesa 
asta, că mă reprezintă, că îmi doresc. Către mine 
veneau piese cu un mesaj extraordinar de pueril, 
cu mesaje cu care nu rezonam. Și îmi exprimam 
opinia în fața acestui lucru, pentru că nu mă con-
formam. Iar colaboratorii au decis că ori este ca 
ei, ori deloc, iar rezultatul îl vedeți și voi acum, 
pentru că a fost deloc”, a mărturisit tânăra.  

Codruța ȘOROAGĂ

A colaborat cu nume mari din industria muzicală, dar a 
dispărut dintr-odată de pe scenă! Anca Petianu dă pe 
faţă discriminările la care a fost supusă: „Spun opinii 
care îi fac pe oameni să înceapă să dea cu agheasmă”
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Spaimă printre elevii de la Colegiul 
Pedagogic „Vasile Lupu” din Iași. 
R.M., un elev de 12 ani, a băgat frica 
în colegi de când a început să îi 
amenințe cu un cuțit  

 
De aproape 3 săptămâni, părinții elevilor de la 

Colegiul Pedagogic își trimit cu frică copiii la 
școală. Totul, din cauza unui elev de clasa a VI-a, 
R.M., în vârstă de 12 ani, care își amenință colegii 
cu cuțitul.  

Spaimă printre elevii de la Colegiul 
Pedagogic „Vasile Lupu” din Iași! R.M. 
și-a amenințat colegii cu cuțitul  
Veronica Jalbă este mama unuia dintre elevii 

amenințați de R.M.. Aceasta a povestit reporteri-
lor BZI că D., fiul ei în vârstă de 12 ani, a fost ame-
nințat de R.M. cu cuțitul, în timpul pauzelor de la 
școală. Aceasta susține că problemele din insti-
tuție datează cel puțin de pe data de 23 noiembrie 
2024.  

„Situația datează de câteva săptămâni. Vă po-
vestesc cronologic pentru o mai bună înțelegere 
a faptelor. Sâmbătă, 23.11.2024, am fost contac-
tată telefonic de domnul Munteanu, tatăl lui R.M.. 
Acesta dorea să afle informații de la fiul meu, D., 

despre un incident care s-a petrecut vineri, 
22.11.2024, la școală, între fiul său, R.M., și o altă 
colegă. Copiii au 12 ani și sunt în clasa a VI-a. 
Această colegă a lor a fost amenințată de R.M. cu 
un cuțit, că o taie dacă-i va spune tatălui lui că 
sora colegei l-a văzut împreună cu un alt băiat, la 
un automat, cumpărând Vape-uri (n.r. – dispozi-
tive electronice de vapat). Fiul meu, până în acel 
moment, nu mi-a spus nimic mie, dar i-a confir-
mat dlui Munteanu, tatăl lui R.M., că, într-adevăr, 
R.M și-a amenințat colega cu cuțitul. Mama cole-
gei lor a făcut plângere către dna dirigintă, Cris-
tina Zgăvârdici. Pe data de 26.11.2024, după ore, 
fiul meu, D., ne-a relatat acasă că R.M. a avut un 
conflict pe holul școlii cu un alt coleg, iar un elev 
de la clasa a X-a și cu fiul meu au încercat să-i 
despartă. Copilul meu a fost amenințat de către 
R.M. cu cuțitul, că-l taie, arătându-i un briceag. Pe 
celălalt elev l-a amenințat că-l face franjuri. Mai 
erau și alți copii care au văzut incidentul. Miercuri, 
27.11.2024, am fost la școală și am anunțat-o pe 
doamna dirigintă Cristina Zgăvârdici de acest in-
cident și de faptul că R.M. spune colegilor că vinde 
droguri. Acesta le-a arătat o sumă de bani și sus-
ținea că are prieteni foarte periculoși”, a povestit 
Veronica Jalbă, mama unui elev amenințat de 
R.M..  

Veronica Jalbă: „Ne este frică  
să ne mai trimitem copiii la școală” 
Mama elevului D., Veronica Jalbă, susține că, 

deși inițial a pus totul pe seama unei scăpări, a 
vârstei și a faptului că a fost o situație izolată, 
amenințările au continuat. Conducerea instituției 
de învățământ a chemat poliția.  

„Joi, 28.11.2014, am fost convocată de către 
dna director adjunct Adriana Robu și de doamna 
dirigintă Cristina Zgăvârdici la o întâlnire cu dum-
nealor, doamna consilier școlar, doamnele profe-
sor din Comisia Antibullying, familia Munteanu și 
mama fetiței amenințate. A fost o discuție în care 
eu l-am lăudat pe R.M., i-am susținut cauza, am 
pus totul pe seama vârstei și a perioadei deosebit 
de încărcate, toți plecând cu speranța și dorința 
ca acel incident să fi fost ultimul. Pe data de 
02.12.2024, înainte de începerea orelor, am primit 
mesaje că R.M. a intrat într-o clasă vecină și a ară-
tat unor elevi un cuțit. În momentul în care a intrat 
și fiul meu (are prieteni în acea clasă), R.M. a as-
cuns cuțitul. Am mers de urgență, la școală, îm-
preună, pe drum sunându-l pe dl Munteanu, să-i 
aduc la cunoștință ce am aflat. La școală am 
sunat-o pe dna dirigintă, pe doamna director ad-
junct Adriana Robu care a sunat la 112, chemând 
poliția. Când eram în școală, m-a sunat din nou 

Spaimă printre elevii de la Colegiul Pedagogic 
„Vasile Lupu” din Iași! Un copil de 12 ani a 
venit cu cuțitul la școală și și-a amenințat 
colegii. „I-a spus că-l taie, îl face franjuri”
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domnul Munteanu, tatăl lui R.M., și i-am relatat ce 
știu, spunându-mi că va verifica informația. Apoi, 
m-a sunat și a început să urle la mine, spunând că 
eu «derapez». Martorii au fost șocați de această 
atitudine. Au sosit și doamnele consilier și 
doamna director Iordăchescu care au discutat cu 
echipajul de poliție. Echipajul, împreună cu dna 
consilier, a mers în clasă, unde au fost perchezi-
ționați 3 elevi, găsindu-se asupra lui R.M. un cuțit 
cu lama de 10 cm. Aceste lucruri le-a confirmat și 
doamna consilier, și doamna profesor care era 
atunci la oră. Pe data de 03.12.2024 am fost con-
vocată de doamna dirigintă pentru Consiliul Clasei 
la o întâlnire pe Zoom, unde nu s-a întrunit cvoru-
mul. Această întâlnire a fost reprogramată pentru 
ora 15:00 și apoi pentru ora 17:30. Decizia va fi 
anunțată de doamna dirigintă. Conducerea școlii 
dorește să facă uitată situația, nu se ia nicio mă-
sură. R.M. este un pericol pentru copii, iar condu-
cerea amână luarea unei decizii. Ne este frică să 
ne mai trimitem copiii la școală”, a adăugat Vero-
nica Jalbă, mama lui D..  

George Munteanu, tatăl lui R.M., 
nu a dorit să comenteze incidentul 
Reporterii BZI l-au contactat pe George Mun-

teanu, tatăl lui R.M., însă acesta nu a dorit să ofere 
detalii sau să comenteze incidentele iscate de fiul 
său.  

„Eu nu am niciun răspuns către dumneavoas-
tră. Nu am nimic de declarat. Deocamdată, nu știu 
de ce vă privește. Nu este nimic adevărat”, a de-
clarat tatăl lui R.M., George Munteanu.  

Contrar faptului că George Munteanu susține 
că nimic nu este adevărat  cu privire la amenin-
țările făcute de fiul său cu un cuțit, după ce agen-
ții de poliție au mers la instituția de învățământ, 
acesta a publicat un mesaj pe grupul părinților, 
prin care își cerea scuze cu privire la faptele în-
tâmplate.  

„Stimați părinți, ne pare nespus de rău pentru 
situația creată și vă asigurăm că vom lua toate 
măsurile necesare pentru ca astfel de situații să 
nu se mai repete. R.M. și-a învățat lecția și a înțe-
les pericolul la care s-a expus atât pe el, cât și pe 
ceilalți copii. Am discutat cu el și a înțeles gravi-
tatea faptelor. R.M. nu este un copil violent, dim-
potrivă, și nu avea nicio intenție de a se folosi de 
obiectul găsit asupra lui. Lui R.M. îi place la școală, 
își iubește colegii și îi pare rău că i-a pus în situa-
ția de a le fi frică. Până la acest incident, a de-
monstrat că este un copil bun și nu am vrea să fie 
pus la zid și privit cu teamă. Nu vrem decât să i se 
acorde șansa de a demonstra în continuare că 
este un copil bun. Perioada adolescenței poate fi 
destul de tulbure pentru unii copii, asta nu în-
seamnă că nu sunt copii buni. R.M. a greșit, este 
adevărat, recunoaștem, fapta lui a fost foarte 
gravă, însă oricare dintre ei poate greși. Ca pă-
rinți, suntem alături de el și vom face tot ce ne stă 
în putere pentru a-l sprijini. Tot pentru a-l sprijini, 
vom încerca să obținem înregistrări de pe came-
rele de supraveghere din școală, pentru a verifica 
și toate acuzațiile care i se aduc. Azi (n.r. – mier-
curi, 04.12.2024), pentru liniștea tuturor, R.M. va 

sta acasă. Familia Munteanu”, a fost mesajul 
transmis pe grupul părinților de către George 
Munteanu, tatăl lui R.M..  

Adina Robu, director adjunct  
Colegiul Pedagogic „Vasile Lupu”:  
„Așteptăm răspunsul de la poliție” 
Adina Robu, directorul adjunct al Colegiului 

Pedagogic, a transmis faptul că, decizia cu privire 
la sancțiunile pe care le va primi elevul de clasa a 
VI-a se va decide după ce polițiștii vor finaliza an-
cheta.  

„Ce pot să vă spun este că, da, poliția a venit. 
Noi am sunat la 112. Agenții de poliție veniți la fața 
locului au percheziționat mai mulți elevi. A fost 
deschis un dosar, părinții au fost amendați, iar 
cazul este la noi, în Comisia de Prevenire a Violen-
ței, în discuție pentru sancțiune. Am avut deja o 
rundă de întâlniri, urmează să mai avem încă o în-
tâlnire săptămâna aceasta. Sigur că vom lua mă-
suri conform regulamentului. În aceste situații, 
sunt mai multe tipuri de sancțiuni, de la suspen-
darea pe o perioadă de 5 zile cu scăderea notei la 
purtare, cu luarea dreptului de a mai primi bursă 
și până la cele mai drastice sancțiuni, una dintre 
ele fiind exmatricularea cu drept de reînmatricu-
lare în anul școlar următor. Eu nu pot să mă pro-
nunț acum ca director adjunct, însă Comisia de 
Prevenire a Violenței și Consiliul Profesoral va de-
cide într-o ședință ce sancțiuni vor fi. Așteptăm 
acum și răspunsul de la poliție, acolo s-a făcut o 
anchetă, și pe baza acelui răspuns trebuie să luăm 
o decizie. Sigur, analizăm și situația copilului, pen-
tru că este un copil bun, cu rezultate foarte bune 
la învățătură, nu a mai avut abateri înainte. Prin 
urmare, noi ținem cont și de acești factori, și în-
totdeauna vom lua decizia favorabilă copilului, 
sigur, în contextul în care avem în vedere și fap-
tele întâmplate. Deocamdată, așteptăm răspunsul 
de la poliție”, a declarat Adriana Robu, director ad-
junct Colegiul Pedagogic „Vasile Lupu” din Iași.  

Reporterii BZI au contactat-o și pe diriginta lui 
R.M., însă aceasta nu a dorit să ofere nicio decla-
rație cu privire la incidentele semnalate.  

„Eu nu am nimic de comentat. Reclamațiile se 
fac la poliție, nu în presă. Ce treabă aveți dumnea-
voastră cu treaba poliției? Nu am nimic de decla-
rat, absolut deloc”, a spus Cristina Zgăvârdici, 
diriginta clasei a VI-a de la Colegiul Pedagogic. 

Polițiștii ieșeni au deschis un dosar 
penal sub aspectul săvârșirii 
infracțiunilor de amenințare  
și portul sau folosirea fără  
drept de obiecte periculoase 
Polițiștii ieșeni continuă cercetările. Aceștia 

au deschis un dosar penal sub aspectul săvârșirii 
infracțiunilor de amenințare și portul sau folosirea 
fără drept de obiecte periculoase.  

„La data de 2 decembrie a.c., am fost sesizați 
de reprezentanții unei unități de învățământ din 
municipiul Iași, cu privire la faptul că un elev are 
un obiect tăietor-înțepător asupra sa. Polițiștii s-
au deplasat la fața locului, iar în rucsacul elevului 
în vârstă de 12 ani au identificat un obiect tăietor-
înțepător pe care l-au ridicat, în vederea conti-
nuării cercetărilor. Mama minorului a fost 
sancționată contravențional, conform Legii nr. 
61/1991, fiindu-i totodată prezentate prevederile 
actului normativ menționat și unele articole din 
Codul Penal. De asemenea, în cauză a fost întoc-
mit dosar penal sub aspectul săvârșirii infracțiunii 
de portul sau folosirea fără drept de obiecte pe-
riculoase. Totodată, la data de 4 decembrie a.c., 
polițiștii Secției nr. 2 Poliție Iași au fost sesizați 
de un bărbat cu privire la faptul că, în urmă cu câ-
teva zile, fiul său, în timp ce s-ar fi aflat în incinta 
unei unități de învățământ din municipiul Iași, ar 
fi fost amenințat cu un obiect tăietor-înțepător, 
de către elevul în vârstă de 12 ani. În cauză, a fost 
întocmit dosar penal în care se continuă cercetă-
rile sub aspectul săvârșirii infracțiunilor de ame-
nințare și portul sau folosirea fără drept de 
obiecte periculoase”, au transmis reprezentanții 
IPJ Iași. Spaimă printre elevii de la Colegiul Peda-
gogic „Vasile Lupu” din Iași. R.M., un elev de 12 ani, 
și-a amenințat colegii cu cuțitul.  

Alexandra MAISNER
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Polițiștii locali din Iași au oprit un TIR 
care circula neregulamentar prin 
centrul orașului. După ce a discutat 
cu șoferul, unul dintre polițiști a 
primit un mesaj a doua zi 

 
Incidentul a avut loc pe 3 decembrie 2024, pe 

strada Palat, în față la Moldova Mall. Polițiștii au 
acționat de îndată ce au văzut TIR-ul prin centrul 
orașului. Totuși, după ce au discutat cu șoferul, 
aceștia au avut parte de o surpriză neașteptată. 

Un polițist local a oprit un TIR care 
circula prin centrul din Iași 
Polițistul Ștefan Moșuc supraveghea traficul 

de pe strada Palat, când a observat că un TIR cir-
culă printr-o zonă nepermisă. Acesta a intervenit 
imediat și a oprit vehiculul pentru a cere explicații 
de la șofer. Șoferul era Nicolae F., din Maramureș, 
care transporta piatră la Mitropolia Iași, tocmai 
din Italia, și s-a rătăcit pe străzile orașului. După 
ce polițistul i-a adresat mai multe întrebări, băr-
batul a izbucnit în plâns. În cele din urmă, agenții 
de la Poliția Locală l-au ajutat pe șofer să ajungă 
la destinație, însă povestea nu s-a sfârșit aici. A 
doua zi, polițistul local a primit un mesaj neaștep-
tat, care l-a lăsat fără cuvinte. Nu este pentru 
prima dată când polițiștii locali depistează un TIR 
prin centrul Iașului. 

„În urmă cu câteva zile, pe strada Palat am 
oprit un TIR încărcat cu piatră. Se vedea că șofe-
rul nu prea știa unde se află. După ce am verificat 
șoferul și documentele, am constatat mai multe 
nereguli, pe lângă faptul că nu avea voie să se de-
plaseze cu vehiculul de mare tonaj pe strada res-
pectivă. Am observat că este puțin agitat domnul 
și l-am ajutat, era într-o situație disperată. A doua 
zi, mi-a trimis un coleg un mesaj cu o postare a 
șoferului respectiv care, efectiv, m-a lăsat fără 
cuvinte”, povestește Ștefan Moșuc, polițist local 
din Iași. 

Șoferul i-a transmis un mesaj 
polițistului local 
A doua zi după incident, șoferul TIR-ului a 

ținut să spună ce s-a întâmplat și să îi transmită 
un mesaj de apreciere polițistului local. Din me-
sajul șoferului, acesta a trecut prin mai multe si-
tuații dificile în ultima lună, iar gestul polițistului 
l-a emoționat. Polițistul Ștefan Moșuc a mai avut 
în trecut intervenții în centrul Iașului. 

„Pe 3 decembrie 2024, pe o stradă din Iași, am 
fost oprit de un echipaj de poliție. Un agent tânăr, 
foarte ferm, mă oprește și sunt întrebat: «unde vă 
îndreptați, domnul meu?». Sincer, m-am blocat 
puțin. Mă aflam în centrul Iașului, cu un camion în-
cărcat, plin de piatră, transportată tocmai din Ita-
lia pentru Mitropolia Iași, fără să cunosc absolut 

nimic. După ce mi-a cerut documentele, mi-am 
dat seama că traseul pus de mine pe GPS este 
greșit și că nu sunt nici actele în regulă, expli-
cându-mi faptul că am nevoie de o autorizație. În 
urma discuțiilor purtate cu tânărul agent, acesta 
mă întreabă: «De ce sunteți așa speriat și supă-
rat? O să vă ajut să ajungeți la destinație, nu vă fa-
ceți griji!». «Datorită problemelor întâlnite pe 
drum, am întârziat cu livrarea, am stat într-o par-
care două săptămâni, în Italia, pentru că am avut 
camionul defect, și cea mai mare durere a mea 
este că mi-a murit și fratele mai mic ca mine cu 
13 ani acum trei săptămâni, într-un accident ru-
tier, tot șofer de camion...». Deodată, am izbucnit 
în plâns când, în 40 de ani de muncă de șofer, este 
a doua oară când sunt ajutat și nu amendat de un 
agent de poliție. Nu vreau să îi fac public numele, 
ca să nu provoc alte discuții și comentarii răută-
cioase, dar acum, aflându-mă în cabina mea, într-
o parcare, mă gândesc că încă mai sunt oameni 
cu suflet mare printre noi sau poate chiar fratele 
meu l-a trimis de acolo de sus, din cer, să mă 
ajute! Țin să mulțumesc și să vă doresc sărbători 
binecuvântate tuturor, oameni cu suflet mare”, i-
a transmis Nicolae F. polițistului local. 

Polițistul din Iași care a oprit TIR-ul pe o 
stradă din centrul orașului cu siguranță nu va uita 
reacția șoferului. 

Petronel ȘTEFAN

Un polițist din Iași a oprit un TIR care 
circula haotic prin centrul orașului. A doua 
zi, agentul a primit un mesaj incredibil de 
la șofer: „M-a lăsat fără cuvinte”
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Directorii de la CTP Iași 
au schimbat regulamentul intern, 
iar vatmanii trebuie să fie atenți, 
de acum, pe traseu 

 
În urmă cu câteva luni, conducerea CTP Iași a 

decis să modifice regulamentul intern al compa-
niei și să adauge noi articole. Astfel, li se interzi-
cea vatmanilor să aibă aparatură audio-video în 
cabină, însă nu se specifică clar ce fel de apara-
tură. Acum, vatmanii care au cameră de bord per-
sonală sunt verificați și sancționați de companie 

Directorii de la CTP Iași  
au cerut verificarea vatmanilor 
Prin această situație a trecut vatmanul Emi-

lian Râpanu, care, în trecut, a mai fost sancționat 
de conducere. La începutul lunii noiembrie 2024 
i-a fost verificat vagonul, la Rond Copou, de un re-
vizor tehnic care a constatat că vatmanul folosea 
o cameră de bord personală. Totuși, nu este clar 
dacă revizorul a inspectat și restul vagonului sau 
dacă a venit special pentru a vedea camera. În 
luna mai 2024, conducerea CTP Iași a schimbat 
regulamentul intern, iar angajații au trebuit să 
semneze noua fișă a postului. Până acum, nu au 
fost modificări sesizabile, însă acum angajații 
sunt verificați. 

„Pe data de 5 noiembrie 2024, un revizor teh-
nic m-a oprit în Rond Copou să verifice tramvaiul, 
care el deja fusese verificat în depou, cum este 
normal. O astfel de verificare pe traseu nu se face 
și nici nu are cum să o facă. A venit și a făcut poză 
la camera mea de pe bord. Nu știu care a fost res-
tul verificării. Regulamentul intern de la CTP a fost 
modificat în luna mai 2024, unde a fost introdus 
un articol prin care ni se interzice folosirea de 
aparatură audio-video în tramvai. Desigur, noi nu 

știam exact ce presupune, totul este destul de 
vag, nu este specificat clar ce este interzis și ce 
este permis. Toată lumea știa că eu am cameră 
de bord, doar a mai fost și în trecut un scandal pe 
tema aceasta. De când s-a modificat fișa postului 
și până acum, nu am primit nici măcar o atențio-
nare. O folosesc pentru a mă proteja. În cazul unui 
accident, să am dovada cu ce s-a întâmplat. Și nu 
sunt singurul vatman care procedează așa”, po-
vestește vatmanul Emilian Râpanu. 

Emilian Râpanu a fost sancționat 
După ce a fost depistat cu camera, s-a făcut 

anchetă disciplinară în cadrul companiei. Emilian 
Râpanu a fost sancționat, din nou, cu 10% din sa-
lariu și nu va primi nici bonusul de Crăciun. Vat-
manul a câștigat recent un proces, după ce a fost 
sancționat de companie pentru că a dat explicații 
în presă. 

„Ulterior, am fost chemat de companie pentru 
a explica faptul de ce folosesc camera de bord și 
să îmi explice că regulamentul nu permite acest 
lucru. În urmă cu câteva zile, conducerea compa-
niei a stabilit că trebuie să fiu sancționat cu 10 la 
sută din salariu, iar cum este și luna decembrie, 
nici nu voi primi bonusul de Crăciun. Am solicitat 
și eu, în cadrul anchetei disciplinare, proba video 
de pe camerele de supraveghere ale tramvaiului 
cu momentul în care am fost depistat cu camera 
de bord, ca să văd dacă revizorul a continuat ve-
rificarea vagonului sau a venit doar pentru a face 
poză la camera mea. Compania a spus că nu au 
imaginile de pe camerele de pe tramvai. Deci, 
dacă s-ar întâmpla un accident, tot la fel ar pro-
ceda? De asemenea, mi se pare incredibil cum 
doar eu am fost sancționat. Nu am mai auzit ni-
ciun coleg să aibă aceeași problemă, deși nu sunt 
singurul cu camera de bord. Vor ca să ajungem la 

mâna lor”, a mai precizat vatmanul. 

Vatmanul va face contestație 
Vatmanul vrea acum să facă contestație, de-

oarece consideră că i s-a făcut o nedreptate, iar 
totul este o răzbunare pentru a se coforma ordi-
nelor conducerii CTP Iași. Emilian Râpanu se ju-
decă și în alte procese cu compania, după ce 
directorul de exploatare Cristinel Talef a încercat 
să îi ia camera de bord cu forța. 

„Desigur că voi face contestație, din nou este 
o răzbunare, pentru că în trecut am avut un con-
flict cu directorul de exploatare Cristinel Talef, tot 
pe aceeași temă. Mă forțează ca să renunț la ca-
meră, iar în cazul unui incident să ajung la mâna 
lor sau să fiu scos vinovat. Camera de bord ajută 
vatmanul să aibă dovezi, nu vrea nimeni să riște 
în trafic. Păi cei care lucrează pe vagon vechi ce 
fac? De unde scot filmări în cazul unui accident? 
Chiar în urmă cu o săptămână, o colegă a avut ac-
cident în care a fost nevinovată și a trebuit să se 
roage de companie ca să primească filmările de 
la tramvai”, a încheiat Emilian Râpanu. 

Reporterii BZI l-au contactat și pe directorul 
CTP Iași pentru a oferi explicații cu privire la 
această situație, însă a fost rezervat în a preciza 
mai multe informații. Per total, toți cei care nu vor 
respecta fișa postului actuală vor fi sancționați 
de acum. Rămâne de văzut ce hotărâri vor lua în 
continuare cei din conducere. 

„Vor fi sancționați doar cei care nu respectă 
fișa postului. Emilian Râpanu are cameră pe tram-
vaiul pe care lucrează. Atât am avut de spus”, a 
precizat Cristian Stoica, directorul general al CTP 
Iași. 

Vatmanii de la CTP Iași sunt îngrijorați de 
schimbările directorilor, în special în cazul unui 
accident în trafic. 

Petronel ȘTEFAN

Răzbunarea directorilor de la CTP Iași! Vatmanii au 
fost luați în vizor de conducere după ce au schimbat 
regulamentul intern: „Vor ca să ajungem la mâna lor”
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LOC DE MUNCĂ 

Fermador SRL angajează electrician 

întreținere în cadrul Abatorului de păsari 

din Podu-Iloaiei, Județul Iași. Pentru mai 

multe detalii, va rugăm sa ne contactați la 

numărul de telefon: 0232.222.111.
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ANGAJEAZĂ Inginer proiectant HVAC 
Vino sa faci parte din echipa DAS! Cau-
tam colegi noi pentru departamentul de 

proiectare si ofertare instalatii HVAC 
(termice, climatizare, ventilatie, eva-
cuarea fumului și a gazelor fierbinți).  

Candidatul ideal: 
Absolvent studii superioare in dome-

niul instalatiilor aferente constructiilor 
Cunostinte temeinice Autocad, Ms Of-

fice, cunostiintele de MagiCad constituie 
un avantaj 

Disponibilitate pentru deplasari, aten-
tie la detalii, disponibilitate pentru pro-
gram prelungit 

Descrierea jobului: 
Realizarea documentatiei proiectelor 

de instalatii (parte scrisa si desenata)  
Participarea la discutii cu beneficiarii 

proiectelor realizate 
Proiectarea instalatiilor pentru fazele 

DTAC, PTH, DDE 

Oferirea de asistenta tehnica si su-
port in faza de executie 

Realizarea de memorii tehnice, bre-
viare de calcul, scheme functionale, etc. 

Intocmirea listelor de cantitati, caie-
telor de sarcini, documentatiilor de avize, 
dispozitiilor de santier 

Elaborarea de solutii de proiectare si 
oferirea de solutii tehnice corespunza-
toare pentru toate tipurile de proiecte 
(civile, industriale si agricole). 

Mentinerea legaturii cu furnizorii si 
producatorii de specialitate 

In functie de necesitati, intocmeste 
oferte financiare pentru instalatiile 
HVAC: solicita oferte de pret de la furni-
zori, analizeaza listele de cantitati in con-
formitate cu planurile proiectului, 
centralizeaza ofertele de pret de la fur-
nizori 

Beneficii: 
Salariu motivant 
Tichete de masa / Diurna  
(in cazul deplasarilor) 
Telefon de serviciu 
Calculator cu toate licentele necesare 

ANGAJEAZĂ 
Pentru lucru în ŢARĂ și 

STRĂINĂTATE 
INGINERI cu/fără experiență: 
CONSTRUCŢII CIVILE INDUSTRIALE ŞI 

AGRICOLE 
INSTALAŢII PENTRU CONSTRUCŢII 
INGINERIE ELECTRICĂ, ENERGETICĂ 

ŞI 
INFORMATICĂ APLICATĂ 
MUNCITORI CALIFICAȚI: 
INSTALATORI, ELECTRICIENI, SUDORI, 

LACĂTUŞI, 
ZIDARI, FINISORI, DULGHERI, TÂM-

PLARI, FIERARI BETONIȘTI 
MUNCITORI NECALIFICAȚI cu/fără 

experiență (8/10 clase; cu/fără 
diplomă de bacalaureat) cu posibilita-
tea calificării în meseriile specifice 
domeniului construcții și instalații. 

CV-urile pot fi transmise prin e-mail la 
adresa: office@das.ro sau se pot depune 

la sediul societatii din Iasi, str.Aurel 
Vlaicu, nr.87 

Relații la telefon: 0232 262800 
Mobil: 0744 275 627; 0745 125 161
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S.C. WOSPAL S.R.L. titular 
al PUZ ”CONSTRUIRE 
CLADIRE BIROURI, SPATII 
COMERCIALE SI SPATII 
DEPOZITARE”, amplasat în: 
judeţul Iași, municipiul Iași, 
Zona Pacurari, număr 
cadastral 134805, anunță 
publicul interesat asupra 
depunerii solicitării de 
obținere a avizului de 
mediu. Prima versiune a 
proiectului de 
plan/program propus poate 
fi consultată la sediul APM 
Iasi – calea Chisinăului, nr. 
43, în zilele de luni-joi 
(orele 8.00 – 16.30 ) și 
vineri (orele 8.00 – 14.00 ). 
Observațiile publicului se 
primesc la sediul APM Iasi 
– Calea Chișinăului, nr. 43, 
în termen de 15 zile 
calendaristice de la 
publicarea anunțului.  

S.C. SUN RESIDENCE 
S.R.L. titular al PUZ 
”CONSTRUIRE ANSAMBLU 
CU FUNCTIUNI MIXTE: 
LOCUIRE, BIROURI SI 
SERVICII, PARCARE 
SUBTERANA SI 
SUPRATERANA”, amplasat 
în: judeţul Iași, municipiul 
Iași, Str Sergent Grigore 
Ioan, Nr. 7E, număr 
cadastral 170943, anunță 
publicul interesat asupra 
depunerii solicitării de 
obținere a avizului de 
mediu. Prima versiune a 
proiectului de 
plan/program propus poate 
fi consultată la sediul APM 
Iași – calea Chișinăului, nr. 
43, în zilele de luni-joi 
(orele 8.00 – 16.30 ) și 
vineri (orele 8.00 – 14.00 
).Observațiile publicului se 
primesc la sediul APM Iasi 
– Calea Chișnăului, nr. 43, 
în termen de 15 zile 
calendaristice de la 
publicarea anunțului.  

 

NOTIFICĂRI 

CII Apetrei Mărioara cu  
sediul in Iaşi, Bd. Socola, nr. 
14, bl. C3, sc. A, parter, ap. 
3, jud. Iaşi, 
ciiapetrei@yahoo.ro, 
notifică deschiderea 
procedurii simplificate a 
falimentului debitoarei 
MISTER MIRKO S.R.L., cu 
sediul social în Iasi, str. 

Canta,  nr. 56,  bloc 549, sc. 
D, etaj 6, ap.21, camera 1, 
jud. Iasi, J22/1172/2013, 
CUI 31970067 , DS nr.  
3224/99/2024 (197/2024)-
Tribunalul Iasi. Prin 
Hotararea 796/05.12.2024 
s-au stabilit următoarele 
termene: termen limita 
depunere creanţe nascute 
în cursul procedurii 
20.01.2025; publicare 
tabel suplimentar creante 
19.02.2025; depunere 
contestatii 7 zile de la 
publicare tabel 
suplimentar, intocmire si 
publicare  tabel definitiv: 
21.03.2025 

Prin încheierea de ședință  
nr. 122 din data de  
05.12.2024 a Tribunalului 
Iasi- Sectia II CIVILA -
FALIMENT dosar nr.  
6418/99/2024, format 
vechi  nr.334/2024,-
Judecator -sindic  s-a  
dispus deschiderea 
procedurii simplificate a 
insolvenței fața de 
debitoarea  S.C »SENTEX 
PRO IT»SRL cu sediul în  
Iași, str. Egalitatii, nr. 
33,camera 2, bloc 
804,sc.B .et.3,ap.14, 
inregistrata la ORC Iasi 
sub nr. J22/205/2019,CUI 
41224900. Desemneaza 
lichidator judiciar  pe  CIPI 
Hotea M.Lily ,cu sediul in 
Iasi, b-dul Primaverii nr. 
13, bl. D1-A,et.1,ap.6, nr. 
Matricol  ROF I -1305, CIF  
19510469,  care va 
îndeplini atribuțiile 
prevazute de Legea nr 
.85/2014. Fixează  
termenul de 60 zile de la 
data deschiderii 
procedurii pentru predare 
a gestiunii către 
lichidatorul judiciar, 
împreună cu actele 
prevăzute de art. 67 alin. 
1 din Legea nr. 85/2014, 
precum și lista actelor și 
operațiunilor efectuate 
dupa deschiderea 
procedurii.Creditorii 
debitorului, trebuie să 
procedeze la înscrierea la 
masa credală prin 
depunerea cererii de 
admitere a crențelor în 
termenele următoare: -
Termenul limita pentru 
depunerea cererii de 
creante data de 
20.01.2025. Declarațiile 
de creante se vor depune 

în 2 exemplare, un 
exemplar se va depune la 
Tribunal și unul la 
lichidatorul judiciar 
timbrate corespunzator și 
însoțite de documentele 
doveditoare.În temeiul 
art.100 din Legea nr.85-
2014-privind procedurile 
de prevenire a insolvenței 
și de insolvență 
nedepunerea în termen a 
cererii de admitere a 
creanței atrage decaderea 
din drepturi. -Termen 
limită pentru verificarea, 
întocmirea, afișarea și 
comunicarea tabelului 
preliminar al creanțelor 
30.01.2025, soluționarea 
eventualelor contestații la 
Tabelul preliminar este de 
7 zile de la 5publicarea în 
BPI. -Fixează termenul 
pentru  definitivarea 
tabelului de creanțe  și 
afișarea lui 24.02.2025. -
Prima adunare a 
creditorilor va avea loc la 
data de 04.02.2025., ora 
10.00 la sediul 
lichidatorului judiciar, 
având ordinea de zi:-  
desemnarea comitetului 
creditorilor și a 
președintelui acestuia, - 
confirmarea sau 
înlocuirea lichidatorului 
judiciar și stabilirea 
remunerației acestuia, - 
precum și a oricaror altor 
aspect necesare derularii 
procedurii. 

Prin încheierea de sedita  
nr. 121 din data de  
04.12.2024 a Tribunalului 
Iasi- Sectia II CIVILA -
FALIMENT dosar nr.  
6421/99/2024, format 
vechi  nr.335/2024,-
Judecator -sindic  s-a  
dispus deschiderea 
procedurii simplificate a 
insolventei  fata  de 
debitoarea  S.C 
»FABCOMARC»SRL  cu 
sediul in  ,jud.Iasi, 
Soseaua Nicolina, nr.35, 
cam.1 bloc 968.tronson 
.3,et.2, ap.5, înregistrată 
la ORC Iasi sub nr. 
J22/166/2012,CUI 
29616000. Desemnează 
lichidator judiciar pe CIPI 
Hotea M.Lily, cu sediul în 
Iași, b-dul Primaverii nr. 
13, bl. D1-A, et.1, ap.6, nr. 
Matricol ROF I -1305, CIF  
19510469, care va 
îndeplini atribuțiile 

prevazute de Legea nr 
.85/2014. Fixează  
termenul de 60 zile de la 
data deschiderii procedurii 
pentru predare  a gestiunii 
către lichidatorul judiciar, 
împreună cu actele 
prevazute de art. 67 alin. 1 
din Legea nr. 
85/2014,precum si  lista 
actelor si operatiunilor 
efectuate dupa 
deschiderea  procedurii . 
Creditorii debitorului, 
trebuie sa procedeze la 
inscrierea la masa credală 
prin depunerea cererii de 
admitere a crențelor în 
termenele următoare: - 
Termenul limita pentru 
depunerea cererii de 
creante data de 
20.01.2025. Declarațiile de 
creanțe se vor depune în 2 
exemplare, un exemplar se 
va depune la Tribunal și 
unul la lichidatorul judiciar 
timbrate corespunzator și 
însoțite de documentele 
doveditoare. În temeiul 
art.100 din Legea nr.85-
2014-privind procedurile 
de prevenire a insolvenței 
și de insolvență  
nedepunerea în termen a 
cererii de admitere a 
creanței atrage decaderea 
din drepturi.- Termen limită 
pentru verificarea, 
întocmirea, afișarea și 
comunicarea tabelului 
preliminar al creanțelor 
30.01.2025, soluționarea 
eventualelor contestații la 
Tabelul preliminar este de  
7 zile de la publicarea în 
BPI. - Fixează termenul 
pentru definitivarea 
tabelului de creanțe  și 
afișarea lui 24.02.2025. - 
Prima adunare a creditorilor 
va avea loc la data de 
04.02.2025, ora 10. 00 la 
sediul lichidatorului judiciar, 
având ordinea de zi: - 
desemnarea comitetului 
creditorilor și a 
președintelui acestuia, -        
confirmarea sau înlocuirea 
lichidatorului judiciar și 
stabilirea  remunerației 
acestuia, - precum și a 
oricaror altor aspect 
necesare derularii 
procedurii.
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EuroBusiness LRJ S.P.R.L., în calitate de administrator ju-
diciar al BUILDING TECHNOLOGY GROUP R SRL,desemnat de 
Tribunalul Iaşi în dosarul nr. 6238/99/2024 (324/2024), 
notifică că prin Încheierea nr. 120/28.11.2024, împotriva debi-
toarei BUILDING TECHNOLOGY GROUP R SRL, Cod de identi-
ficare fiscală 32020588, Sediul social în: Municipiul Iaşi, Str. 
MUŞATINI, Nr. 41, camera 1, Bloc V4, Scara B, Etaj 1, aparta-
ment 3, jud. Iasi, Număr de ordine în Registrul Comerţului 
J22/1233/2013, s-a deschis procedura generală a insolvenţei 
reglementată de Legea nr.85/2014.Termenul de înregistrare 
a creanţelor 03.02.2025. Termenul de întocmire tabel preli-
minar 03.02.2025. Depunerea eventualelor contestaţii împo-
triva tabelului preliminar al creanţelor se va face în 7 zile de 
la publicarea Tabelului preliminar în Buletinul Procedurilor de 
Insolvenţă. Termenul pentru definitivarea tabelului de creanţe 
27.02.2025. Prima şedinţă a Adunării Creditorilor este 
convocată la data de 07.02.2025, ora 1300, la sediul admini-
stratorului judiciar din Iaşi, Str.Zorilor nr.11,Jud.Iaşi. Creditorii 
interesaţi pot depune declaraţii de creanţă la dosarul de 
insolvenţă nr. 6238/99/2024 (324/2024) si administratorului 
judiciar pe adresa de email office.is@lrj.ro.
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LOC DE MUNCĂ 
SC LCS ASISTENTA CONSTRUCTII SRL, 
firmă cu activitate în domeniul 
construcțiilor, angajează dulgher și 
faințar. Relații la tel.0746.175.581 sau pe 
email: lcsconstructiioffice@gmail.com
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PNA a făcut lista de colindat 

Ei, dacă tot vin sărbăutorile și vremea urătu-
rilor, PNA-ul a tocmit mascații cu care pleacă la 
urat și sămănat. Problema la gazde e că băieții 
ăștia ură cu zăngănit de cătușe doar la mijitul zo-
rilor și bat la ușă cu bărbăcul mânuit de mascați. 
Primii pe listă, cică, e la gaborii locali, unde Pro-

curatoriu` a aflat că e multe probleme cu gloa-
bele din dotare. Cică e unii mai bolnăviori, ținuți 
doar pentru peșcheșuri, și care trebuiau de mult 
lăsați la vatră. Da`, na, cine ia tainul din târgul cu 
gâscanul de la grajduri? Cum, cine? Ei, tocmai 
asta o să afle urlătorii. Acum, baba noastră știe 
cine nu prinde sorcova în slobozenie, dar ține 
suspansul. 

De când e senator,  
parchează unde îl taie capul 
În continuarea rubricii de astăzi, babele bâr-

fitoare vă prezintă ce isprăvi mai fac oamenii po-
liticoşi din târg. Capul răutăţilor e Lucică Rusnac, 
care nici n-a intrat senator di la PNL-uri, că i s-a 
și urcat la cap și nu mai ține cont de nicio regulă 
de circulație sau de bun simț. Babele nu bat câm-
pii, ci au și dovezi că bolidul lui Rusnac a fost par-
cat chiar în fața sediului de la partidoi, în așa fel 
încât, cu siguranță, mulți șoferi i-au umplut fri-
giderul. Domn` Lucică ar trebui să fie un exemplu 

pozitiv, nu unul de nesimțire. Data viitoare când 
are treabă pe la partidoi, babele îi recomandă să 
plece mai din timp și să-și caute loc de parcare, 
că nu-i pică gradele dacă își mișcă fizicul 5 mi-
nute și cu „pe josul”.  

Doamna doctor a aflat că dragostea  
cu tinerei se ține cu cheltuială 
În finalul rubricii de astăzi, babele vin cu 

bârfe fierbinți din lumea medicală. Dăcinuța Bra-
niște de la Spitalul cu CF-uri e amorezată până 
peste cap și, ca orice îndrăgostit trecut de prima 
tinerețe care are și dare de mână, doamna noas-
tră s-a apucat de investit în amorez. Tot spitalul 
vuiește că Dăcinuța i-a cumpărat, de Moș Nico-
lae, tânărului său amant un ceas de câteva mii 
de euroi. Cică, tinerelul și-l dorea de ceva vreme, 
iar doamna noastră s-a gândit să-i facă plăcerea. 
La cum se prezintă junele, babele sunt sigure că 
investiția a meritat și Dăcinuța Braniște va fi cu 
zâmbetul pe buze, cel puțin până la Crăciun. 

Bursa bârfelor

În comuna Mironeasa, județul 
Iași, o familie cu cinci copii își duce 
traiul cu dificultate, dar cu o spe-
ranță neclintită. În prag de iarnă, do-
rința lor cea mai mare este să aibă 
ce pune pe masă copiilor. Cei șapte 
membri ai familiei dorm într-o sin-
gură cameră, pe podeaua de ciment, 
însă ceea ce îi definește este dra-
gostea și optimismul 

Părinții acestei familii din 
Mironeasa își doresc de 
Crăciun doar să aibă ce 
pune pe masă copiilor 
Într-o casă mică din Mironeasa, 

Luiza (34 de ani) și Ioan (47 de ani) în-
cearcă să construiască un viitor mai 
bun pentru cei cinci copii: Ioan Ște-
fan (10 ani), Marison (8 ani), Angela (5 
ani), Fernando (3 ani) și micuțul 
David care abia a împlinit un an. Spa-
țiul în care aceștia locuiesc este li-
mitat – o singură cameră în care se 
află două paturi și o podea de ci-
ment. 

În loc de ușă între cameră și bu-
cătăria neterminată, au doar o per-
dea pentru intimitate. 

„Ne descurcăm bine. Nu vreau să 
fiu ipocrită și să mă plâng, dar au 
fost și zile bune. Iarna e mai dificilă, 
dar ne descurcăm cum putem”, 

spune Luiza Turcu, mama copiilor. 
În afară de cameră, casa mai are 

o baie aproape gata și o bucătărie 
abia începută. Pentru a le finaliza, 
Ioan, tatăl copiilor, a muncit un an în 
Germania, însă banii s-au terminat 
rapid, iar nevoile familiei sunt mereu 
pe primul loc. 

Deși resursele sunt limitate, 
această familie găsește puterea de 
a merge înainte. Ioan lucrează  acum 
„cu ziua”, în comună, încercând să 
strângă bani pentru a termina bucă-
tăria. 

„Am fost plecați o perioadă în 
Spania, dar acolo era mai greu și ne-
am întors aici. Soțul a lucrat un an în 
Germania, ca să facem baia, iar 
acum încercăm să strângem bani 
pentru o bucătărioară”, explică Luiza 
Turcu. 

Cei cinci copii ai familiei Turcu 
nu au multe dorințe. Pentru Crăciun, 
își doresc întâi de toate să aibă ce 
mânca și, dacă Moș Crăciun va avea 
resurse, și câteva jucării. 

„Copilașii își doresc de Crăciun 
să aibă ce mânca în primul rând, și 
apoi jucării, că nu au. Dar asta e, nu 
vreau să mă plâng, la mulți e mai rău 
decât la noi. Soțul, tot timpul, a luat 
pe datorii, ca să avem noi ce mânca”, 
povestește Luiza Turcu.  În ciuda 
greutăților, această familie găsește 

motive să fie recunoscătoare. 
„Mă mulțumesc cu ce am și cu 

faptul că ai mei copii sunt sănătoși. 
Multe mame își petrec zilele prin spi-
tale. Darul cel mai mare pentru o 
mamă este sănătatea copiilor ei. În 
rest, nimic nu mai contează”, a spus 
Luiza Turcu, mama celor cinci copii. 

Cum poți ajuta această 
familie  
Persoanele care doresc să spri-

jine această familie din Mironeasa, 
care trăiește în condiții grele, pot 
contribui la campania umanitară 
„Prietenii lui Moș Crăciun”, organi-
zată de Cotidianul BUNĂ ZIUA IAȘI, 
împreună cu Asociația Culturală Eu-
ropeană.  

Donațiile pot fi realizate în con-
tul: RO43BRDE240SV36451702400. 

Orice ajutor contează: alimente, 
lemne de foc, haine groase, pături 
sau sume de bani. 

Scopul campaniei este de a 
aduce puțină alinare și căldură celor 
care se luptă cu sărăcia și singură-
tatea, în pragul iernii. 

Amintim că, o familie cu cinci 
copii, din Iași, trece prin momente 
cumplite în pragul sărbătorilor, după 
ce un incendiu puternic le-a distrus 
casa. 

Părinții acestei familii din Miro-
neasa își doresc de Crăciun doar să 
aibă ce pune pe masă copiilor. Într-
o lume plină de dorințe materiale, 
această familie ne amintește că cele 
mai importante lucruri sunt sănăta-
tea, iubirea și un acoperiș deasupra 
capului. 

Iulia MARIA

Părinții unei familii din Mironeasa speră ca, de Crăciun, 
să poată pune pe masă măcar câteva bucate pentru 
copii: „Copilașii își doresc de Crăciun să aibă ce mânca”


